鹽水蜂炮組裝暨老街文化導覽體驗營 中文報名簡章

「2025 年鹽水蜂炮組裝體驗營暨探訪老街文化之旅」活動簡章

壹、活動目的:介紹名聞全台的鹽水蜂炮,讓民眾藉由實際組裝操作及施放,體 驗鹽水蜂炮的全貌。

貳、主辦單位:臺南市政府文化局

參、承辦單位:踏溯文資股份有限公司、臺南市南瀛文化資產保護協會

肆、協辦單位:鹽水區公所、鹽水國中、武廟管理委員會、Takuba文史工作室伍、活動內容:

- (一)蜂炮解說介紹:透過蜂炮模型介紹蜂炮施放之前的製作程序,包括炮城的整理、清潔、曝曬、組裝、架設、蜂炮裝填、淨香爐除穢等重要儀式,以及架設炮台的傳統禁忌,並現場教育宣導蜂炮施放的安全觀念,使參與者對蜂炮有全面而完整的認識與瞭解。
- (二)炮城組裝體驗:由指導員帶領參與者,依炮台組裝程序,親自依序完成一座炮台的組裝,使參與者體驗組裝一座炮台的種種辛勞與趣味。
- (三)炮城施放:由參與組裝人員親自於施放現場進行施放,實地體驗放射鹽水 蜂炮的刺激感,感受鹽水蜂炮火力十足、艷光四射的獨特魅力。
- (四)探訪民俗、古蹟:走訪鹽水老街、尋覓傳統街屋、港道遺跡、古老行業與 先民生活風貌。

陸、活動方式:

(一)日期及地點:2025年2月12日(星期三)在鹽水老街、武廟、鹽水國中 等地。

(二)活動流程:

時間	項目	說明	地點	備註
$09:00 \sim 09:30$	報到	參加者報到	鹽水國中	學生活動
				中心
$09:30\sim 11:30$	散步鹽水港	聚波亭、一銀巷、天主堂、橋南老街、	鹽水街區	老街導覽
		護庇宮、王爺廟巷、八角樓		
$11:30 \sim 13:30$	午餐	鹽水小吃(餐盒)		
$13:30 \sim 14:30$	蜂炮解說介紹	介紹蜂炮及安全教育	鹽水國中	學生活動
				中心
$14:30 \sim 18:00$	蜂炮組裝體驗	參加者組裝蜂炮		
$18:00 \sim 19:00$	晩餐	餐盒		
$19:00\sim 19:30$	預備施放炮台	參加者集合預備施放		需配合當
				日活動
$19:30\sim 22:00$	施放炮台	展開犁蜂炮活動		行程的施
				放時間
22:00~	活動結束	珍重再見~自行賦歸		





- (三) 參加對象:個人及團體皆可參加,未滿 18 歲者需檢附家長同意書。
- (四)活動費用:每人新台幣 800 元整。
- (五)保 險:<u>本活動含旅平險及公共意外責任險,請學員務必於報名時完整</u> 填寫個人資料並於報到時親簽,以利申辦。
- (六)注意事項:(1)患有心臟病、高血壓、精神性等疾病者,請勿報名。
 - (2)活動全程嚴禁煙火。(3)營隊活動安全維護及保險到 2/12 22:00 止,後續學員如自行留在活動現場,請自行注意安全。
- (3) 需自備安全裝備:1.全罩式安全帽、2.棉質外衣或夾克、3.棉質牛仔長褲、4.棉質(或真皮)手套、5.一般醫用口罩、6.棉質毛巾、7.長筒運動(休閒)鞋。8.學員請從學校側門進出,不妨礙學生上課,位於三福路、文武街口五營寮邊近舊小火車站,自行開車學員建議將車輛停在治水路西側,以利活動結束後避開人潮。
- 柒、報名日期:即日起至2025年2月3日(星期一)止。(人數:本國籍120 名,外國籍:30名,額滿提前截止。)分組由承辦單位統一分配。
- 捌、報名方式:至 https://forms.gle/gLP2nMXFQMgvNKAx6 報名,如近截止日前報名,請先與本公司蔡樽賢先生 e-mail: ysbeefireworks@gmail.com 或 FB 社團「鹽水蜂炮組裝暨老街文化體驗營」確認有無名額後再報名與繳費

請於 google 表單詳填所有參加者資料, 俾利辦理活動及保險等相關事宜





鹽水蜂炮組裝暨老街文化體驗營 未成年學員家長同意書

一、活動主旨:

導覽走讀月津港邊步道、鹽水老街、認識鹽水的歷史背景及重要民俗文 化「鹽水蜂炮」的文化意涵及元宵在歲時節慶的重要性。

炮城組裝及施放:

鹽水國中活動中心組裝,鹽水國中操場施放

實際組裝炮城並以妥善規畫的流程,施放自行組裝之炮城,安全的體驗鹽水蜂炮的全貌,進而認識先民拓墾歷史中所發展的特殊民俗文化。

- 二、活動日期:2025年2月12日(三)
- 三、活動時間:9:30~22:00
- 四、活動地點:臺南市鹽水區鹽水市區、鹽水國中活動中心及操場
- 五、活動方式:老街文化導覽及炮城組裝及施放。
- 六、主辦單位: 踏溯文資股份有限公司
- 七、同意書請家長簽章後,電子檔 E-mai 至 <u>ysbeefireworks@gmail.com</u> 或於報到時繳交正本,以保障參加活動之權益。

活動家長同意書

茲同意參加鹽水蜂炮組裝暨老街文化導覽體驗營,並保證遵守活
動期間所有安全與活動規範。
簽署日期:
家長簽名:
家長緊急聯絡電話:

廣告



[↑]2025 Yanshui Beehive Fireworks Assembly Experience and Cultural Journey Through Historic Streets J

Program Prospectus

- I. **Event Purpose**: To introduce the nationally renowned Yanshui Beehive Fireworks to the public through hands-on assembly and launching experience, allowing participants to fully understand and appreciate the complete aspects of this traditional practice.
- II. Organizer: Tainan City Government Cultural Affairs Bureau
- III. Co-Organizer: CHEiTo Co., Ltd./ Tainan Nanying Cultural Heritage Preservation Association
- IV. **Collaborator:** Yanshui District Office, Yanshui Junior High School, Wumiao Management Committee, Takuba Cultural Studio

V. Event Content:

(a) Beehive Fireworks Introduction:

Through a model demonstration, introduce the preparation procedures before launching the beehive fireworks. This includes cleaning, drying, assembling, setting up the platform, loading the fireworks, performing purification rituals, and observing traditional taboos. Additionally, on-site safety education will be provided to give participants a comprehensive understanding of the beehive fireworks.

(b) Beehive Platform Assembly Experience:

Guided by instructors, participants will follow the assembly procedures to personally complete the setup of a beehive platform, experiencing the effort and enjoyment involved in the process.

(c) Beehive Fireworks Launching:

Participants who assembled the platform will have the opportunity to launch the fireworks on-site, experiencing the excitement and unique charm of the Yanshui Beehive Fireworks firsthand.

(d) Folk Culture and Heritage Exploration:

A tour of Yanshui Old Street to explore traditional shophouses, historical port sites, ancient trades, and the lifestyle of early settlers.

VI. Event Schedule:



2025 鹽水蜂炮組裝暨老街文化體驗營

(a) Event Details: February 12, 2025 (Wednesday) and will take place at various locations including Yanshui Old Street, Wumiao Temple, and Yanshui Junior High School.

(b) Event Schedule:

Time	Activity	Description	Location	Remarks	
09:00~09:30	Check-in	Participant Registration	Yanshui Junior High School	Student Activity Center	
09:30~11:30	Heritage Walk	Visit to: Qingbo Temple, Old Silver Street, Yanshui Holy Spirit Catholic Church, Ciaonan Old Street, Yanshui Hubi Temple, Yanshui Historic District, Wang Historic Alley, Yanshui Octagonal Pavilion	Historic District Area	Guided Cultural Tour	
11:30~13:30	Lunch Break	Lunch at Yanshui Local Eateries (Bento)			
13:30~14:30	Safety Briefing	Introduction to Beehive Fireworks and Safety Education	Yanshui Junior High School	Student Activity Center	
14:30~18:00	Hands-on Experience	Participants Practice Beehive Fireworks Assembly			
18:00~19:00	Dinner Break	Evening Meal			
19:00~19:30	Pre-launch Preparation	Participants Gather for Final Launch Preparations		Launch time will be coordinated with	
19:30~21:30	Fireworks Launch	Yanshui Beehive Fireworks Event		the day's scheduled activities	
21:30~	Event Conclusion	Closing Ceremony and Participants may disperse at their convenience			



- VII. **Participant Eligibility**: Individuals and groups are welcome to participate. Those under 18 years of age must submit a parental consent form.
- VIII. **Registration Fee**: The fee is NT\$800 per person.
 - IX. Insurance: This event includes travel and personal accident insurance, and participant information must be provided accurately and processed by the organizer.

X. Important Guidelines:

- (a) **Health Restrictions:** Individuals with heart conditions, high blood pressure, or mental health conditions should not register for this event.
- (b) **Safety Regulations:** The use of unauthorized fireworks or flames is strictly prohibited throughout the entire event.
- (c) **Required Safety Equipment:** Participants must prepare the following personal protective equipment: 1. Full-face safety helmet 2. Cotton outerwear or jacket 3. Cotton denim long pants 4. Cotton (or genuine leather) gloves 5. Standard medical face mask 6. Cotton towel 7. High-top athletic (or casual) shoes
- (d) **Access Instructions:** Participants should use the school's side entrance to avoid disrupting regular classes.
- XI. Registration Period: Registration is open from now until Monday, January 20, 2025. The event has a maximum capacity of 30 participants, and registration will close early once this limit is reached.
- XII. **Registration Process:** https://forms.gle/gLP2nMXFQMgvNKAx6. If you register before the deadline, please contact our company's Mr. 蔡樽賢 email: ysbeefireworks@gmail.com or FB fan page "鹽水蜂炮組裝暨老街文化體驗營" to confirm whether there is a quota before registering and paying..
- XIII. Payment Instructions: Registration fees should be transferred to the Office account.
 - Postoffice (700) : 31656391 a
- XIV. After receiving telephone confirmation, participants must complete both registration and payment within three days. Following payment completion, participants are required to send confirmation via email to ysbeefireworks@gmail.com, including their bank or post office code, payment transaction details, and registration information. Please note that failure to complete these steps



2025 鹽水蜂炮組裝暨老街文化體驗營

within the specified three-day period will be considered as withdrawal from registration.



Please fill in all participant information in the Google form to facilitate the handling of activities and insurance and other related matters.





Yanshui Beehive Fireworks Assembly and

Old Street Culture Experience Camp Parental consent form for underage students

1. Purpose of the activity:

Guided tour along Yuejin Harbor Trail, Yanshui Old Street, learn about Yanshui's historical background and the cultural significance of the important folk culture "Yanshui Beehive Fireworks" and the importance of Lantern Festival in seasonal festivals.

Assembling and launching the cannon tower:

The activity center of Yanshui Junior High School was assembled and the playground of Yanshui Junior High School was deployed.

Assemble the cannon tower and deploy it in a well-planned process. Experience the full range of Yanshui bee firecrackers safely and get to know the unique folk culture developed during the history of reclamation by our ancestors.

- 2. Event date: February 12, 2025 (Wednesday)
- 3. Activity time: 9:30 ~ 22:00
- **4.** Activity location: Yanshui District, Tainan City, Yanshui Junior High School Activity Center and playground
- **5.** Activity method: guided tour of the old street culture and assembly and firing of the cannon city.
- 6. Organizer: Tash Cultural Assets Co., Ltd.
- 7. Please have your parents sign the consent form and send the electronic version by email to ysbeefireworks@gmail.com

Or submit the original copy upon registration to protect your rights to participate in the event.

Parental consent form for activities
☐ I hereby agree to participate in the Yanshui Beehive Fireworks
Assembly and Old Street Cultural Tour Experience Camp, and guarantee to abide
by all safety and activity regulations during the event.
Date of Signature :
Parent Signature:
Parent emergency contact number: